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ارزیابی شمخانی 

مسیر استعفا 

برآورد های مرکز پژوهشــی بتا نشان می دهد، تنها درآمد حاصل از تبلیغ و 
اطلاع رسانی توسط اینفلوئنسر های اینستاگرامی در سال، مبلغی در حدود ۷۰۰ 
تا هزار میلیارد تومان اســت، به  طوری که می تــوان گفت، مجموع درآمد ۶۰۰ 
اینفلوئنسر برتر اینستاگرام فارسی در یک  سال، چیزی حدود درآمدی است که 
سازمان صداوسیما از تبلیغات به  دست می آورد. هزینه متداول درج هر ویدئوی 
کمپین های تبلیغاتی شرکت های مختلف در صفحات اینفلوئنسر های اینستاگرام، 
مبلغی حدود ۵ تا ۱۰۰میلیون است و هر کدام از اینفلوئنسر های اینستاگرام، روزانه 
تعداد قابل توجهی از چنین ویدئو ها و استوری های تبلیغاتی را در صفحات خود 

با مخاطبانشان به اشتراک می گذارند.

دادســتان شهرستان فیروزکوه از تخریب دو ویلای میلیاردی متعلق به دو 
مسئول سابق و فعلی خبر داد. در حالی که قرار بود دو ویلای غیر مجاز مربوط به 
برخی مقامات مسئول فعلی و پیشین در فیروزکوه تخریب شود، ممانعت و حضور 
در محل این افراد مانع اجرای حکم قضایی تخریب شــد، به شکلی که دادستان 
فیروزکوه شخصا برای اجرای حکم تخریب در محل حاضر شد. رضایی، دادستان 
عمومی و انقلاب شهرستان فیروزکوه از تخریب دو ویلای غیرمجاز میلیاردی 
منتسب به دو نفر از مسئولان سابق و فعلی به مساحت ۵ هزار متر مربع با ورود 
دادستانی خبر داد. دادستان عمومی و انقلاب فیروزکوه خاطرنشان کرد: با توجه 
به تصرف حریم رودخانه در پی ساخت دو ویلای غیرمجاز، رسیدگی به موضوع 
در دستور کار قرار گرفت. وی تصریح کرد: در نهایت با ورود دادستانی و علیرغم 
ممانعت هایی که در مسیر اجرای حکم قضائی وجود داشت، دو ویلای مذکور 

تخریب و حریم و بستر رودخانه آزادسازی شد.

روحانی گفت: من از تمام قوا، نیروهای مسلح، مردم و از آنهایی که با دولت 
خوب نیستند یا در رقابت یا قهر هستند می خواهم که در این شش ماه باقی مانده 
کار دولت، بگذارید که ما کار کنیم. وزیر ما وقت ندارد که بین سه قوه راه برود. 
یکی در یک قوه و دیگری در قوه دیگر باشد. کمیسیون اظهارش می کند و یا از 
آن سوال دارند. وزیر بین قوا نداریم. وزیر برای قوه مجریه است. وزیر برای قوه 
مقننه و مجریه و قضاییه همه با هم نداریم. یک وزیر است و مسئولیت اجرایی 
دارد، باید به کارش برسد. بگذارید در این شش ماه آخر ما کارهای نیمه تمام را 
انجام دهیم و به سرانجام برسانیم. رییس جمهوری افزود: در دهه فجر افتتاح های 
فراوانی در برق، گردشگری، صنعت و بخش های مختلف خواهیم داشت. هفته 
قبل در پنجشنبه ای که گذشت، افتتاح پالایشگاه عظیم گاز بیدبلند ۲ یک افتخار 
بزرگ بود. در دنیا سه ابرپروژه در ۲۰۲۰ انجام شد که یکی از آن این بود. این جزو 

۳ مگا پروژه بزرگ جهان بوده است.

در آخرین  جلســه هیات وزیران که به ریاست حسن روحانی برگزار شد، 
عبدالعلی علی عسکری، رئیس سازمان صدا و سیما حضور نداشت. ظاهرا  علت 
این غیبت عدم ارســال دعوتنامه از سوی دفتر هیات دولت برای علی عسکری 
عنوان شده است. هفته گذشته در یک برنامه تلویزیونی به نام »زاویه« که از شبکه 
چهار ســیما برگزار شد، حجت الاسلام احمد جهان  بزرگی عضو هیئت  علمی 
پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسلامی که به عنوان مهمان در این برنامه حضور یافته 
بود، در اظهاراتی بی سابقه گفت: "مسئولی که در خانه نشسته و شاید پای منقل هم 
باشد، جایی سر نمی زند و وزرایش نمی توانند با او تماس بگیرند، این مسئوله؟ این 
اظهارات توهین آمیز باعث اعتراض اعضای هیات وزیران شد. همچنین محمود 
واعظی رئیس دفتر رئیس جمهوری در پاسخ به سوال تسنیم در خصوص عدم 
دعوت از رییس صداوسیما به جلسه دولت گفت: صداوسیما در گزینش افراد، 
افرادی دعوت می کند که مخالف دولت هســتند. وی افزود: صداوسیمای ما با 
مســتنداتی که می سازد، نباید مردم را ناامید کند، این برنامه زاویه برای وزرای ما 
قابل قبول نبود. واعظی خاطرنشان کرد: نمی دانم آقای علی عسکری دعوت شده 

یا نه اما در آن سالنی که حضور داشتیم ایشان نبود!

آذری جهرمــی وزیر ارتباطات از اظهارات رئیس جمهور در حمایت از او 
تشــکر کرد. جهرمی در توییتر با اشاره به سخنان روحانی گفت: »ممنونم آقای 
رئیس جمهور«. رییس جمهور گفته بود: از وزیر ارتباطات تشکر می کنم که کار 
بزرگی هم وزیر فعلی و هم قبلی کرده اند. کسی را به خاطر پهنای باند نمی توانند 
محاکمه کنند. این دســتور من بوده است. اگر می خواهید کسی را احضار کنید، 

باید من را احضار کنید. وزیر من را نمی توانید احضار کنید.

رئیــس مرکز پژوهش های مجلس گفت: دوز مردمی بودن مجلس یازدهم 
بالاتر اســت، آن را با گوشت و پوستم حس می کنم.علیرضا زاکانی، رئیس مرکز 
پژوهش های مجلس شورای اسلامی در جلسه انعقاد تفاهم نامه میان دانشگاه عالی 
دفاع و مرکز پژوهش های مجلس اظهار کرد: ما برای ۱۵ کمیسیون مجلس شورای 
اسلامی اولویت هایی را در ۲۴۷ صفحه مشخص و با ۱۲ کمیسیون تفاهم کرده ایم. 
وی افزود: همچنین در حال مذاکرات با هیات رئیسه مجلس هستیم تا در یک بازه 
زمانی دو تا چهار ساله خروجی عملکرد پارلمان مشخص شود.زاکانی بیان کرد: 
باید به نقطه ای برسیم که به جای آنکه نمایندگان به دنبال اولویت ها بروند، مجلس 
آن ها را در اختیار وکلای ملت قرار دهد.رئیس مرکز پژوهش های مجلس بیان کرد: 
مجلس باید علاوه بر نظارت و قانونگذاری به بالابردن سطح آگاهی مردم بپردازد ، 
چون همه جامعه به تریبون مجلس گوش فرا می دهند و پارلمان باید به این رسالت 
خود به درســتی عمل کند.وی ادامه داد: معتقدم جنس مجلس یازدهم متفاوت 
بوده و دوز مردمی بودن آن بالاتر است؛ بنده آن را با گوشت و پوست خود حس 
می کنم، بنابراین اگر پارلمان با نگاه تیز بین و در جهت مناسب حرکت کند قله ها 
را فتح خواهد کرد. زاکانی گفت: معمولا سه تا چهار ماه اول مجلس صرف شکل 
گیری می شود؛ اما به نظر می رسد که پارلمان دو ماه است که منسجم عمل می کند.

دریابان علی شــمخانی، دبیر شورای عالی امنیت ملی در توییتی با اشاره به 
دیــدار امروزش با نمایندگان طالبان، به بیان دیدگاه خود از این دیدار پرداخت.

شــمخانی در این توییتر خود نوشت: در ملاقات امروز با هیات سیاسی طالبان، 
رهبران این گروه را در مبارزه با آمریکا مصمم دیدم. کســی که ســیزده سال در 
گوانتانامو زیر شکنجه های آنان بوده، مبارزه با آمریکا در منطقه را کنار نگذاشته 
است.هیات سیاسی طالبان به سرپرستی ملا عبدالغنی برادر معاون دفتر سیاسی 
این گروه که روز گذشته وارد تهران شده است، صبح امروز با دبیر شورای عالی 

امنیت ملی دیدار و با وی گفت وگو کرد.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب نوشت: هرچند ما سنت استعفا نداریم، وقتی 
یک نماینده با سیلی به سرباز تخلف می کند بهترین راه این است که جامعه مسیر 
استعفا را به او نشان دهد.فیض الله عرب سرخی در حساب کاربری خود در توئیتر 
در خصوص ماجرای سیلیِ نماینده مجلس به صورت یک سرباز نوشت: هرچند 
ما ســنت اســتعفا نداریم، وقتی یک نماینده با سیلی به سرباز تخلف می کند و با 
گزارش دروغ آن را تکمیل می کند، بهترین راه این است که جامعه مسیر استعفا را 
به او نشان دهد.به گزارش صبح ما، طی روزهای گذشته ماجرای سیلیِ علی اصغر 
عنابستانی، نماینده سبزوار در مجلس به صورت یک سرباز پلیس راهور که مانع از 
عبور خودروی او از خط ویژه شده بود، واکنش های بسیاری به همراه داشته است.

اخبار ویژه ...

علی صوفی فعال اصلاح طلب: 

کاندیدا های اصلاح طلبان محدود است و اجماع کار سختی نیست

ســرویس سیاسی- محمود صادقی گفت: آقای عارف هم تا این لحظه هیچ 
ارتباطی با نهاد اجماع ساز نداشته و هیچ صحبتی با او نشده است

اصلاح طلبان در این دوره از انتخابات ریاســت جمهوری با سازوکاری جدید 
وارد انتخابات شــدند که تا این لحظه به نام »نهاد اجماع ســاز« شناخته می شود. این 
مجمع متشکل است از ۳۲ حزب و ۱۵ عضو حقیقی که عموم ایشان از چهره های 
شناخته شده اصلاحت اند. مهم ترین هدف این نهاد بر اساس آنچه در مصوبه شورای 
هماهنگی جبهه اصلاحات آمده اســت، شــرکت اصلاح طلبان در انتخاباتی آزاد 
و رقابتی و حمایت از یک نامزد اصلاح طلب اســت. همین جمله نشــان می دهد، 
اصلاح طلبان اولا اصرار دارند که در نهایت بر یک نامزد واحد به اجماع برسند و ثانیا 
آن نامزد باید کاملا اصلاح طلب باشد و دیگر قرار نیست سیاست حمایت از نامزد 

غیراصلاح طلب مانند آنچه در سال9۲ و 9۶ رخ داد، به وقوع بپیوندد.
محمود صادقی، دبیرکل انجمن اسلامی مدرسین دانشگاه ها، که خود یکی از 
اعضای 9نفره هیئت انتخابات ۱۵عضو حقیقی نهاد اجماع ساز بود، درباره آنچه در 
این نهاد در حال وقوع اســت، گفت: »نهاد اجماع ساز هنوز شروع به فعالیت نکرده 
است. قرار است با آقای خاتمی ملاقاتی داشته باشیم و هفته آینده هم نخستین جلسه 
نهاد برگزار شود. شورای هماهنگی جبهه اصلاحات هم هم زمان با تصویب تشکیل 
ایــن نهــاد، چارچوب های کلی را اعلام کرد و در بیانیه ای آورد که اصلاح طلبان در 
انتخاباتی آزاد، عادلانه و رقابتی شرکت می کنند و بر یک نامزد اصلاح طلب اجماع 
خواهند کرد«. او ادامه داد: »نهاد اجماع ساز قاعدتا باید بر همین مبنا حرکت کند تا در 
نهایت بر نامزدی کاملا اصلاح طلب به اجماع برسد زیرا اگر چنین رویکردی نداشته 
باشد، فلســفه وجودی اش را از دست می دهد. هدف همه اعضای نهاد اجماع ساز 
هم افزایی بین احزاب، گروه ها و شــخصیت های اصلاح طلب اســت تا بتوانیم با 

خط مشی مشخص و با تعیین راهبردها وارد انتخابات بشویم«.
این استاد دانشگاه در پاسخ به این پرسش که نهاد اجماع ساز چه تفاوت هایی با 
شورای عالی سیاست گذاری دارد و آیا در این نهاد انتقادی که درباره حضور اشخاص 
حقیقی در کنار احزاب وجود داشت رفع شده است نه، تصریح کرد: »تفاوت ماهوی 
نهاد اجماع ساز با شورای عالی سیاست گذاری در آن است که ۱۵عضو حقیقی حاضر 
در نهاد، منتخب هیأتی هستند که اکثریت اعضای آن منتخب شورای هماهنگی بودند؛ 
به این نحو که شــورای هماهنگی پنج نفر و آقای خاتمی هم چهار نفر را انتخاب 
کردند تا مجموعا این نه نفر ۱۵عضو حقیقی را تعیین کنند. حتی آقای خاتمی پس 
از انتخاب پنج نفر توسط شورای هماهنگی گفتند نیازی نیست که من کسی را تعیین 
کنم و خود این پنج نفر اعضای حقیقی را انتخاب کنند اما با اصرار ما ایشان چهار نفر 
را معرفی کردند؛ بنابراین در این دوره برخلاف شورای عالی سیاست گذاری اعضای 
حقیقی به صورت دموکراتیک تری انتخاب شــدند. نکته ی دیگر اینکه حتی معرفی 
چهــار نفر از طرف آقای خاتمــی در هیئت نه نفره انتخاب به این معنا نبود که آنها 
به عنوان اعضای حقیقی نهاد اجماع ساز هم انتخاب شوند؛ لذا موقع رأی گیری برای 
انتخاب اعضای حقیقی آنها از پذیرش عضویت در نهاد اجماع ساز امتناع داشتند و 
ما باتوجه به پیشنهادهایی که احزاب داده بودند آنها را با اصرار کاندیدا کردیم و آنها 
موقع رأی گیری هیچ یک به خودشان رأی ندادند و با اصرار و رأی ما انتخاب شدند. 
حتی آقایان مرعشی، موسوی لاری، امین زاده و نبوی از حضور از عضویت در نهاد 
اجماع ســاز امتناع داشتند. آقای موسوی لاری حتی با وجود اصرار ما، عضویت را 
نپذیرفتند. آقای مرعشی هم به شدت اصرار داشت که نیازی نیست در میان اعضای 
۱۵نفره باشــد و می گفت با همان عنوان حزب کارگزاران از جایگاه حزبی در نهاد 
اجماع ساز مشارکت خواهد داشت؛ بنابراین سه نفری که در هیأت نفره بودند و به 
عنوان عضو نهاد اجماع ساز انتخاب شدند، عضویتشان به نمایندگی از آقای خاتمی 
نیســت«. او افزود: »نکته دیگر اینکه مصوبه شــورای هماهنگی این بود که اعضای 
حقیقی ترجیحا غیرحزبی باشند؛ این به این معنا بود که انتخاب افراد حزبی هم در 
مواردی که دلیل و توجیه خاصی داشته باشد منعی ندارد. ما هم با این  استدلال که 
برخی اشخاص فراتر از جایگاه حزبی، از لحاظ شخص حقیقی شان جایگاه ویژه ای 
دارند و افراد مؤثر و متنفذی در بدنه  اجتماعی هستند که می توانند به عنوان شخص 
حقیقی به نهاد کمک کنند، آنها را انتخاب کردیم«. صادقی در پاسخ به پرسش دیگری 
مبنی بر اینکه آیا مانند دوران شــورای عالی سیاســت گذاری اعضای حقیقی مانند 
اعضای حقوقی یا همان احزاب حق رأی خواهند داشت یا خیر، بیان کرد: »اعضای 
حقیقی به عنوان مشاور در نهاد اجماع ساز حضور دارند و برخلاف آنچه در شورای 

عالی سیاست گذاری می دیدیم، حق رأی ندارند«.
او در پایــان درباره اینکه چرا نــام محمدرضا عارف که تا چندی پیش رئیس 
شــورای عالی سیاســت گذاری بود، در میان ۱۵عضو حقیقی دیده نمی شود و آیا تا 
کنون همکاری معنوی با نهاد داشته است یا نه، گفت: »ما ابتدا یک لیست ۱۶۲نفره 
پیشــنهادی احزاب را گردآوری کردیم و پس از بررسی های زیاد و در چند مرحله، 
۱۵نفر از میان آنها انتخاب شدند. در میان آن ۱۶۲نفر نام آقای دکتر عارف هم بود اما 
در هیئت بنا را بر این گذاشتیم افرادی که به نوعی اعلام کاندیداتوری کرده اند به عنوان 
عضو حقیقی انتخاب نشوند تا مبادا تعارض منافعی به وجود آید. عدم انتخاب آقای 
عارف به عنوان یکی از اعضای حقیقی از این جهت بود. آقای عارف هم تا این لحظه 

هیچ ارتباطی با نهاد اجماع ساز نداشته و هیچ صحبتی با او نشده است«.

سرویس سیاسی- نماینده مردم مهاباد در مجلس شورای اسلامی گفت: مجلس 
برای برخورد و جلوگیری از رفتارهای احتمالی هنجارشکن توسط نمایندگان، آیین 
نامه داخلی تدوین می کند.  جلال محمودزاده با اشاره به  انتشار تصاویری در ارتباط 
با قانون شکنی یکی از نمایندگان در برخورد با مامور نیروی انتظامی در فضای مجازی 
و رسانه ها افزود: نماینده مجلس به عنوان منختب مردم باید قانون مدار و الگوی مردم 
باشد. وی با بیان اینکه باید تمام جوانب این قضیه بررسی و و سپس در مورد آن تصمیم 
گیری شود، ادامه داد: بروز رفتارهای فیزیکی و درگیری در هر شرایطی محکوم است 
و کسی که قانون گذار بوده نمی تواند خود نیز به عنوان مجری قانون وارد عمل شود.

نماینده مردم مهاباد در مجلس شــورای اسلامی با اشاره به اینکه بازخورد این 
اتفاقات موجب اصلاح امور خواهد شد، اظهار داشت: عملکرد یک نماینده با توجه 
به جایگاهی که در جامعه دارد، به کل نظام تعمیم داده شده و براین اساس وجود آیین 
نامه در خصوص برخورد با چنین رفتارها و دادن کارت های رنگی ضروری است.

محمودزاده با تاکید بر اینکه همه مردم در مقابل قانون برابر هستند، گفت: مجلس 
شــورای اسلامی و هیات نظارت بر رفتار نمایندگان به این قضیه ورود پیدا کرده و 
در صورت صحت این اتفاق با این نماینده برخورد لازم خواهد شد. انتشار فیلمی 
از نحــوه برخورد یک نماینده مجلس با مامور وظیفه راهور )نیروی انتظامی( هفته 
جاری بازتاب گسترده ای در فضای رسانه ای داشته است. در این فیلم گفته می شود 
خودروی این نماینده حین عبور غیرقانونی از خط ویژه در یکی از خیابان های تهران 
با هشدار مامور راهور مواجه شده و به گفته شاهدان، سرانجام این مواجهه منجر به به 

جر و بحث و سیلی این نماینده بر صورت سرباز وظیفه شده است.

محمود صادقی خبر داد: 

سازوکار جدید اصلاح طلبان با 
تشکیلاتی بنام »نهاد اجماع ساز« 

مجلس آیین نامه داخلی برای رفتار 
نمایندگان تدوین می کند

ســرویس سیاســی-هرچه بــه انتخابــات 
ریاست جمهوری نزدیک می شــویم بحث اهمیت 
مشارکت حداکثری مردم بیشتر می شود و از آنجایی 
که در انتخابات مجلس یازدهم میزان مشارکت به قدر 
دوره های پیشــین انتخابات نبود، این نگرانی وجود 
دارد که شاید در انتخابات ریاست جمهوری۱۴۰۰ هم 

شاهد چنان شرایطی باشیم.
محمد هاشمی رفســنجانی درباره عواملی که 
می تواند منجر به افزایش مشارکت مردم شود، گفت: 
»انتخابات صحنه رقابت اســت و اگر رقابت وجود 
نداشته باشد و جناح های سیاسی از امکانات یکسانی 
برخوردار نباشــند و نتوانند ماننــد نامزدهای مورد 
قبولشــان را به مردم عرضــه کنند، عملا انتخابات از 
ماهیت اصلی خود خالی می شــود. اگر چنین حالتی 

فراهم شــود، مــردم اعتماد می کننــد و پای صدوق 
می آیند زیرا نامزد مورد نظرشــان در صحنه است اما 
اگر نامزدهای یک جناح ردصلاحیت شوند، طبیعی 
است که مردم هم بگویند وقتی نامزد مورد درخواست 
ما حضور ندارد، دلیلی برای رأی دادن وجود ندارد«.

او ادامــه داد: »نکته دیگری کــه در این دوره از 
انتخابات می تواند به تحقق مشارکت حداکثری کمک 
کند، افزایش زمان برگزاری انتخابات است. اکنون که 
بحران کرونا فراگیر اســت مردم میان جان و سلامتی 
خود و انتخابات، حتما سلامتی شان را انتخاب می کنند 
اما اگر نهادهای مسئول زمان برگزاری انتخابات را مثلا 
بــه دو روز یا حتی به یک هفته افزایش دهند، به دلیل 
کم شــدن تجمع در حوزه های رأی گیری مردم بیشتر 

در انتخابات شرکت می کنند«.

این فعال سیاســی در پاسخ به این پرسش که آیا 
تعدد نامزدها در جبهه اصلاحات یک خطر محسوب 
می شــود یا یک فرصت، بیان کــرد: »تعدد نامزدها 
باید وجود داشــته باشد تا شــورای نگهبان بررسی 
صلاحیت ها را انجام دهد اما بعد از مشخص شــدن 
نتایــج صلاحیت هــا بایــد از میــان نامزدهــای 
تأییدصلاحیت شــده موجود، بر یک نفر شــود. من 
تصــور می کنم هر دو جناح اصلاح طلب و اصولگرا 
با در میان خود به اجماع می رســند و در نهایت هیچ 
جناحی با بیش از یک نامزد وارد انتخابات نمی شود«.

او درباره میل مردم به شرکت در انتخابات فارغ 
از نتیجه بررسی صلاحیت ها و شیوع ویروس کرونا، 
تصریح کرد: »مردم علی رغم تمام دلخوری هایی که 
دارند و فشارهای اقتصادی ای که تحمل می  کنند، در 
نهایت در انتخابات شــرکت می کنند اما در عین حال 
بایــد انگیزه  هم برای آنها ایجــاد کرد. حتما یکی از 
مهم ترین انگیزه  ها تأییدصلاحیت همه ســلیقه های 
سیاســی در انتخابات اســت. حــالا اینکه یک عده 
تلویزیون های خارجــی و معاندان تبلیغ می کنند که 
مردم دیگر دلبســتگی به نظام و انقلاب ندارند، مهم 
نیست زیرا آنها همیشه و پیش از هر انتخابات چنین 
بحث هایی را مطرح می کنند؛ مهم این است که مردم 
انقلاب شان را دوســت دارند و امیدواریم مسئولان 
هم برای تحقق مشارکت حداکثری فضای انتخاباتی 

را باز کنند«.
هاشمی رفسنجانی در پایان درباره نقش و جایگاه 
کنونی ســید محمد خاتمی در میان اصلاح طلبان هم 
گفت: »بــه نظر من آقای خاتمی هنوز میان اقشــار 
مختلف چهره محبوبی اســت و اگر خودش بخواهد 

می تواند در این دوره انتخابات نیز منشأ اثر باشد«.

سرویس سیاســی- صوفی گفــت: اعضای 
حقیقــی نهاد اجماع ســاز جدید با هماهنگی آقای 
خاتمی انتخاب شــده اند و فقط ممکن اســت که 
یک نفر اضافه شــود و تعداد اعضای حقیقی به ۱۶ 

نفر برسد.
کمیته پنــج نفره اصلاح طلبان تکلیف اعضای 
حقیقی نهاد اجماع ســاز جدید را مشخص کرده و 
فعالان سیاسی و رسانه ای در این جریان امیدوارند 
کــه از این طریق بتوانند بــه فعالیت های انتخاباتی 
خود نظم داده و به نتیجه مطلوب برسند. البته هنوز 
هم انتقاداتی به این تشــکل وارد می شــود و برخی 

از اصلاح طلبان آن را موثر و ثمربخش نمی دانند. 
مثلا محمد زارع فومنی دبیرکل حزب مردمی 
اصلاحات در گفتگو با باشــگاه خبرنگاران جوان 
گفته اســت: »معتقدم که ایــن نهاد هم برای اجماع 

اصلاح طلبان چاره ســاز نخواهد بود و نمی تواند 
نقش اجماع ســازی را به خوبــی ایفا کند؛ چرا که 
بیشــتر گروه هــای اصلاح طلب بــا این مجموعه 

مخالف هستند«.
علی صوفی، دبیرکل حزب پیشرو اصلاحات، 
اما نظر دیگری دارد و معتقد اســت که کار تشکیل 
این نهاد تمام شــده و به زودی هم در فرایند انتخابا 

کاندیدای اصلاح طلبان به نتیجه خواهد رسید.
این فعال سیاسی اصلاح طلب در گفت وگویی 
بــه ایراداتی که برخــی اصلاح طلبان به نهاد جدید 
می گیرند، واکنش نشان داد و گفت: »هیچ تصمیمی 
نیســت که اتفاق نظر کامل درباره آن وجود داشت 
باشــد. همیشــه می توان از زاویه ای ایراد گرفت یا 
اینکه گفــت یک تصمیم بــرای برخی مطلوب و 
برخی دیگری نسبتا خوب است. تصمیمات جمعی 
معمولا کمتر به طور کامل با اتفاق نظر همراه است 
لذا اگر کســی ایرادی وارد می کنــد، از این جهت 

است«.
وی تاکید کرد: »بالاخره این پروســه باید طی 
شود و نمی تواند منتظر ماند که نظر همه تامین شود. 
اگر ایرادات و اشــکالاتی نیز وارد است، به معنای 
مخالفت با آن نیست«.صوفی با اشاره به اینکه »همه 
اصلاح طلبان درباره اینکه در این شــرایط باید یک 
سازوکار جدید ایجاد شــود، اجماع دارند« گفت: 
»مناسب ترین سازوکار که در گذشته نیز تجربه شده 
متشکل از ســه رکن احزاب و اشخاص تاثیرگذار 
ملی که بخشی از اقشار را نمایندگی کنند و شخص 

آقای خاتمی است. 
خوبی طرح جدید این اســت که همه احزاب 
با این طرح همراه هســتند و قرار است که با امضای 
همه احزاب به وزارت کشــور اعلام شود و کار را 

شروع کند«.
وی در پاســخ به اینکه آیا اصلاح طلبان هنوز 
منتظر تایید اعضای حقیقی از ســوی آقای خاتمی 
هســتند یا کار نهایی شده اســت؟ گفت: »اعضا با 
هماهنگی ایشــان انتخاب شــده اند و فقط ممکن 
است که یک نفر اضافه شود و تعداد اعضای حقیقی 

به ۱۶ نفر برسد«.
صوفی افــزود: »همان طور که آقای کمیجانی 
شــرح مفصل آن را اعلام کردند، هفته آینده اولین 

جلسه نهاد جدید تشکیل خواهد شد«.
این فعال سیاســی اصلاح طلب در پیش بینی 
میــزان موفقیت این نهاد بــرای معرفی کاندیدای 
مورد اجماع نیز گفــت: »اصلاح طلبان در انتخاب 
ریاست جمهوری با محدودیت هایی مواجه هستند 
و تنگنا هایی دارند لذا خیلی سردرگم نخواهد بود. 
تعداد کاندیدا هایی که تا الان مشــخص شده تایید 
صلاحیت می شــوند اندک هســتند و انتخاب بین 

آن ها و تصمیم گیری کار ساده ای خواهد بود«.
وی در ارتبــاط بــا ارائه لیســت کاندیدا های 
شورای شهر نیز گفت: »با وجود این مجلس، به نظر 
می رســد که این دوره انتخابات شــورای شهر مثل 
دوره گذشته نیست و همه کاندیدا های شورای شهر 
تایید صلاحیت نمی شوند لذا احتمالا ریزش زیادی 
خواهد بود و اصلاح طلبــان با محدودیت کاندیدا 

مواجه خواهند شد. 
در این شــرایط نیز بستن لیســت کار آسانی 
است«. صوفی تاکید کرد: »اگر اصلاح طلبان بتوانند 
که یک کاندیدای حداکثری در ریاســت جمهوری 
و یک لیســت بیست و یک نفره برای شورای شهر 
معرفی کند کار این نهاد اجماع ســاز سهل و راحت 

خواهد بود.«

محمد هاشمی رفسنجانی: 
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هیچ جناحی با بیش از یک نامزد وارد 
انتخابات نمی شود

محمد هاشمی رفسنجانی گفت: تصور می کنم هر دو جناح اصلاح طلب و اصولگرا با در میان خود به اجماع می رسند و در نهایت هیچ جناحی 
با بیش از یک نامزد وارد انتخابات نمی شود.

     من برای ادای دین به 

            زمین به نقطه ای پناه برده ام که 

شناخت دقیقی از آن دارم

خاک  
  سعی برای لمس آنچه 

     از آب و خاک 

                 می آفرینم
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